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HÚSVÉT 
 

A húsvét a keresztény hagyomány egyik legfontosabb ünnepe, amely Jézus Krisztus feltámadását ün-
nepli. Ugyanakkor a húsvét a tavasz és az újjászületés szimbóluma is.  
Településünkön húsvét vasárnap immár harmadik alkalommal került megrendezésre a hagyományos 

„Fészekkereső játék”. A játék lényege az volt, hogy településünkön a megadott térkép alapján kellett 
megkeresni a fészkeket, melyeket  családok/egyesületek idén is nagy szeretettel készítettek, amit ezúton 
is szeretnénk megköszön-

ni. Továbbá köszönjük 
Negre Zsuzsannának az 
extra légvár meglepetést! 

Aki a térkép alapján meg-
találta a fészkeket egy kis 
ajándékot kivehetett belő-

le, egyet pedig helyette 
bele kellett tenni - ezzel 
adva és kapva szerezhet-

tünk örömöt egymásnak. 
Sajnos árnyoldala is akadt 
az eseménynek; néhány 
fészekből kizárólag kivet-

tek, anélkül, hogy bármit 
visszatettek volna. Remél-
jük, hogy a jövőben min-

denki betartja majd a kö-
zös játék szabályait, hi-
szen az élmény akkor lesz 

igazán szép, ha mindenki 
tisztelettel vesz részt ben-
ne. 

Húsvét hétfőn pedig egy 
igazán vidám „Húsvéti 
Nyuszi Parti” várta a Ká-

polna dombon a település 
apraját-nagyját. A gyere-
keket tojáskereső játék, 

zsákban futás, kötélhúzás, légvár és tojásgurítás várta. A napot közös tábortűz zárta, ahol mindenki jó 
hangulatban élvezhette a tavaszi estét.  
Öröm volt ennyi mosolygós arcot látni - a közösség ereje és összetartása ismét megmutatkozott. 
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Megújul a Malom árok – Elindult a rendezési folyamat Kecskéden 

Kecskéd egyik régi, természetes vízfolyása, a Malom árok hosszú idő után végre megújulás előtt áll. A rendezési 

munkálatok már 2023-ban megkezdődtek, azonban – ahogy az ilyen jellegű projektek esetében lenni szokott – a 

kezdeti időszakot jelentős előkészületek és hosszas adminisztrációs folyamatok előzték meg. 

2024-ben a tó felőli szakaszt társadalmi munkában kézi erővel a zöld növényzettől megszabadítottuk. A munká-

latokban 45 fő vett részt. 

 

Gépi munkák a tó felőli szakaszon 

Az első nagyobb mérföldkőhöz a közelmúltban érkez-

tünk el: a Malom árok tó felőli részén már megtörténtek 

az első gépi földmunkák, melyet magánszemélyek finan-

szíroztak, mivel a terület magántulajdonban volt. 

Ez hatalmas előrelépés a rendezés szempontjából, és 

megteremti az alapot a teljes meder megtisztításához, 

karbantartásához. 

Ezúton is szeretném kifejezni hálámat és köszönetemet 

mindazoknak a magánszemélyeknek és segítőknek, akik 

vállvetve dolgoztak azon, hogy ez a kezdeményezés el-

indulhasson. Nélkülük ez a projekt nem tartana ma ott, 

ahol tart. 

Kézi tisztítás az Óvoda utca és a Majki köz között 

A Malomárok az Óvoda utca és a Majki köz közötti szakaszon 

csatlakozik az Oroszlány–Kecskéd vízfolyáshoz. Ezen a részen a 

kézi medertisztítási munkálatok az elmúlt hetekben befejeződtek, 

ami jelentősen javítja a vízelvezetés hatékonyságát és a környezet 

állapotát. A gépi tisztítási munkálatok folytatása őszre van tervez-

ve, amikor a növényzet visszahúzódik és az időjárás is kedvezőbb 

az ilyen munkákhoz. 

Következő cél: a Kertalja utca szakasza 

A rendezés következő szakasza a Kertalja utcát érinti, amely szin-

tén kiemelten fontos a vízfolyás szabályozása és fenntartható ke-

zelése szempontjából. Ezen szakasz megvalósítása óriási társadal-

mi összefogást igényel. Bízunk benne, hogy a nyár folyamán si-

kerül elvégezni a szükséges munkálatokat, és így az őszi-téli idő-

szakra már egy megtisztított, megújult Malomárok fogadhatja a 

csapadékot. 

 

Fenntarthatóság és innovatív megoldások 

Az Önkormányzat aktívan dolgozik azon, hogy a munkálatokhoz 

szükséges forrásokat pályázatok révén is biztosítsa. Jelenleg egy 

pályázat kapcsán állásfoglalást kértünk az irányító hatóságtól: az 

elképzelés szerint esővízgyűjtő edényzetek telepítésére nyílna 

lehetőség. Ezzel célunk, hogy csökkentsük a mederbe kerülő vízmennyiséget, és a lehulló csapadékot helyben 

tartsuk, valamint újrahasznosítsuk szárazabb időszakokban – ezzel is hozzájárulva a fenntartható vízgazdálko-

dáshoz. 

 
A Malomárok rendezése nem csupán egy vízelvezetési projekt – hanem a közösség erejét, a természet tiszteletét 
és a jövőbe vetett hitünket is szimbolizálja. Köszönjük mindenkinek, aki segíti ennek a fontos ügynek az előreha-
ladását! 
        

          Kaszányiné Ruppert Tímea 
                      polgármester 
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Zöldebb Kecskédért – Elindul a fásítási program, mely  

a jövő generációinak építi a települést 

 
Kecskéd Község Önkormányzata örömmel jelenti be, hogy 

elkészült a település gazdasági programja, melyben kiemelt 

helyet kapott a fásítás és a település zöldfelületeinek fej-

lesztése. A cél egy szebb, rendezettebb, élhetőbb környezet 

kialakítása, ahol az utcák egységes képet mutatnak, miköz-

ben a zöld növényzet hozzájárul a tisztább levegőhöz és a 

kellemesebb lakókörnyezethez. 

Az első lépés máris megtörtént: felajánlásoknak köszönhe-

tően 350 facsemete áll rendelkezésre, amely lehetővé teszi 

egy kísérleti jellegű fásítási program, egy úgynevezett „fásítási faiskola” elindítását. Ez a kezde-

ményezés elsősorban a külterületeken valósul meg, és az a célja, hogy tapasztalatokat szerez-

zünk a nagyobb volumenű ültetésekhez, illetve előkészítsük a hosszú távú fásítási koncepciót. 

Mi várható belterületen? 

Az önkormányzat egy különleges, közösségi alapú pályázati rendszert indít el, amelyben az 

egyes utcák lakói közösen pályázhatnak. A program célja, hogy utcánként egységes fasorok jö-

hessenek létre, ami hosszú távon rendezett és esztétikus utcaképet biztosít az egész településen. 

A program menete a következő: 

Szakember segítségével minden utcában lehetőség lesz több fafajta közül választani, amelyek 

jól illeszkednek az adott terület adottságaihoz. 

A lakók pályázhatnak, és minden évben az az utca nyeri el a lehetőséget, ahol az utcában lévő 

lakóingatlanokhoz mérten a legtöbb ingatlan vesz részt a pályázatban, és az egységes utcakép 

kialakítható. Azaz az utcában csak a kiválasztott fák lesznek 

Az önkormányzat megvásárolja az egész utcára elegendő fákat, és azok elültetése egy előre 

meghatározott nyomvonal mentén történik. 

Miért jó ez a településnek? 

Az egységes fásítás nemcsak esztétikai előnyt jelent, hanem javítja a levegő minőségét, csök-

kenti a zajterhelést, árnyékot biztosít nyáron, és hosszú távon növeli az ingatlanok értékét is. 

Emellett ez a kezdeményezés lehetőséget ad arra, hogy a lakosok aktívan részt vegyenek a tele-

pülés arculatának alakításában – egy olyan közös cél érdekében, ami mindannyiunk jövőjét 

szolgálja. 

Kérjük a kecskédi lakosokat, hogy minél többen csatlakozzanak a kezdeményezéshez, és pá-

lyázzanak, amikor elindul a jelentkezés az utcájuk számára. Egy zöldebb, barátságosabb Kecs-

kéd közös ügyünk – építsük együtt a jövő települését gyermekeinknek és unokáinknak! 

                                                                                                                                             

                                                                                                      Kecskéd Község Önkormányzata 
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Trachttag 2025 

Kecskédi Német Nemzetiségi Óvoda 

Az idei évben április 11-én, pénteken ünnepeltük a magyarországi német népviselet 
napját, a TrachtTag-ot. Ez az alkalom minden évben az óvodában is jelen van, ilyen-
kor a gyermekek öltözetét kiegészítjük egy népviseleti darabbal, illetve az alkalom-
hoz nemzetiségi zenés-táncos délelőttöt kapcsolunk. Ezen a napon már hagyományok 
szerint az óvoda gyermekei ellátogatnak a falumúzeumba, ahol megismerkednek a 
régmúlt mindennapjaival, környezetével.  

A gyermekek a Sternpolka és a Judenpolka zenéjére a korosztálynak megfelelő ko-
reográfiát tanultak, amit a délelőtt folyamán az óvodában és a múzeumudvarban el is 
táncoltak.  

 

Kecskédi Német Nemzetiségi Önkormányzat 

Április 11-én, pénteken Tatabányán 8 település 
táncosai népesítették be a Fő teret. A Vármegyei 
Németek Önkormányzata nevében a szervezési 
feladatokat a Kecskédi Német Nemzetiségi Ön-
kormányzat és a Szomódi Német Nemzetiségi 
Önkormányzat látta el. A csoportok felvonultak, 
és a  Szomódi fúvószenekar kíséretében az 
„Inselbaum polka” zenéjére táncolták el a saját 
elképzelések alapján készült különböző koreográ-
fiákat. A vendéglátásban a baji kisiskolások nép-
viseletbe öltözve készültek süteményekkel, Grósz 
János pedig pálinkával kínálta a szereplőket és az 
érdeklődő közönséget, akikből szerencsére nem 
volt hiány. Örömünkre szolgált, hogy Kecskédről 
és persze más településről is nagyon nagy volt az 
érdeklődés. 

Célunk megmutatni, megyénkben máig nagyon 
aktív a hagyományőrzés és milyen szép és külön-
leges a különböző csoportok népviseletét így 
együtt látni.  Településünket az iskola 3-4. osztá-
lyosok Gyermektánccsoportja, a „Házasokk tánc-
csoport” és a Diákcsoport képviselte, illetve nem 
utolsó sorban népviseletbe öltözve jelen volt ve-
lünk Kaszányiné Ruppert Tímea 
polgármester asszony is a férje 
kíséretében.  

Ez a különleges „flaschmob” eb-
ben a formában egy egyedülálló 
alkalom volt, amire többen felfi-
gyeltek megyén kívül is. Bízunk 
benne, hogy hagyománnyá válik a 
jövőben, és minél több lehetőséget 
megragadhatunk, ahol meg tudjuk 
mutatni, hogy a hagyományaink 
értékeit a jelen kor lehetőségeivel 
ötvözve örökségünk a fiatal gene-
rációk életébe még hosszú ideig 
jelen lehetnek. 

   Geiszt Márta 
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Húsvét - élő hagyományápolás 

A Kecskédi Német Nemzetiségi Általános Iskola 3. osztályában április 10-16-ig témahét megvalósításá-

ra került sor. 

Öt napig nem a megszokott csengő, hanem kereplő jelezte az iskolában az 

órák és a szünetek kezdetét és vé-

gét, ugyanis ez is része volt a 

„Nemzetiségi hagyományok-

húsvéti népszokások” elnevezésű 

témahétnek. 

Német órákon a gyerekek megis-

merkedtek a magyarországi néme-

teknek az ünnephez kapcsolódó 

szokásaival, kultúrájával virágva-

sárnaptól egészen húsvéthétfőig. 

Énekeket, imákat, körjátékokat tanultak; elkészítették és megkóstolták a hagyományos böjti és húsvéti 

ételeket; megismerték a tojásfestés hagyományos technikáját, a hagymahéjjal való színezést.  

A hét zárásaként a tanulók gyönyörű időben a Kápolna-dombra látogattak tojást gurítani, amit minden 

bizonnyal sokáig emlegetni fognak. 

A tevékenykedtetés, az együttműködés sok örömteli percet hozott, a gyerekek aktív részesei voltak az 

élő hagyományápolásnak. 

             Tomayer Judit 

Elismerés a közösség biztonságáért 

2025. április 29-én ünnepélyes keretek között került sor Winkler Tamás rendőr törzszászlós úr elismerő 

oklevelének átadására. Az okleve-

let és a vele járó pénzjutalmat a 

település önkormányzatának kép-

viselő-testülete adományozta a 

Rendőrnap alkalmából, elismerve a 

törzszászlós úr kiemelkedő bűn-

megelőzési munkáját és hatékony 

járőrszolgálatát. 

A kitüntetéssel Kecskéd közbizton-

ságának erősítéséhez, valamint a 

lakosság biztonságérzetének növe-

léséhez nyújtott példaértékű hozzá-

járulását ismerték el.  

Az oklevelet Kaszányiné Ruppert 

Tímea polgármester adta át, 

aki  kiemelte, hogy a rendőrség és 

az önkormányzat közötti szoros együttműködés továbbra is garanciát jelent a helyi közösség nyugalmá-

ra és biztonságára. 

          Kecskéd Község Önkormányzata  
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A gyermekkori idegrendszeri fejlődés jellemzői 

 

A korai gyermekévek kiemelkedő jelentőségűek a fejlődés folyamatában. A születéstől, sőt már a fo-
gantatástól kezdve az első néhány évben a gyermekek olyan mértékben és ütemben fejlődnek, amely 
egyetlen későbbi életszakasszal sem vethető össze. Nemcsak a megismerési funkciók, a mozgás, a be-
széd, a szociális képességek, a viselkedés, hanem a gyermek testi, mentális egészsége is ebben a korai 
életszakaszban alapozódik meg. 

 Az agy fejlődésére jellemző, hogy az alapképességekért felelős idegrendszeri kapcsolódások alakulnak 
ki először, és erre épülnek rá a bonyolultabb képességekért felelős területek. Ha az alapképességek ki-
épülése nincs biztosítva, az erre épülő komplex képességek elsajátítása is sérülni fog. 

Így, ha a mozgásfejlődés során kimarad valamelyik fejlődési szakasz - pl. a forgás vagy a kúszás, a má-
szás -ennek hatásaként később feltűnhet a nagymozgás ügyetlensége, a mozgáskoordináció gyengesé-
ge, a finommozgás fejletlensége, illetve ennek lehet hosszú távú következménye az iskolás évek alatt 
az írás-olvasás zavara, illetve nehézsége. Az idegrendszeri folyamatok közül eleinte a serkentés van 
túlsúlyban a gátlással szemben, ezzel magyarázható az óvodás korú gyermekek nagy mozgásigénye. Az 
életszakasz közepére a folyamatos idegrendszeri éréssel párhuzamosan a serkentés és gátlás kiegyenlí-
tődik, a gyermekek egyre nyugodtabbá, higgadtabbá válnak. Ebben az életkorban jellemzővé válik egy 
nagyfokú önállósodási törekvés, a kortársi kapcsolatok kialakulása, és ténylegesen jelentősége lesz a 
közösséghez tartozásnak.  

Az óvodáskor elején túlsúlyban vannak a spontán mozgások, a korszak végére kialakulnak a tudatos, 
célirányos, akarati mozgások.  Jelentős a kéz finommozgásának fejlődésében az építés, gyurmázás, raj-
zolás, a nagymozgások tekintetében pedig egy kiadós mászókázás, fogócskázás, labdázás. 5-6 éves kor-
ra a gyermek mozgása egyre kitartóbbá, összerendezettebbé válik, ügyessége egyre nő, könnyen megta-
nulhat úszni, biciklizni. Ugyanakkor az óvodások veszélyérzete lényegesen kisebb, mint bizonyítási és 
mozgásvágyuk, ami miatt sokszor érhetik őket balesetek. A korszak végére a gyermek képessé válik 
mozgását és viselkedését kordában tartani. Nem mindegy, mivel és hogyan tölti el a gyerek életének ezt 
a kritikus időszakát egészséges fejlődésmenet esetén sem. Aki egész nap a lakásban van, a tévé előtt 
üldögél, vagy kütyüzik, az nem jut elegendő tapasztalathoz, mozgáshoz, tanulási lehetőséghez.  A sza-
bad levegőn történő rendszeres nagymozgás, kirándulás, játszótér, játszóház, vagy egy séta a parkban 
mind-mind pozitívan befolyásolja a fejlődő idegrendszert. Az önálló megtapasztalás alapozza meg töb-
bek között a későbbi téri tájékozódást, térbeli gondolkodást. 

Érhetik a fejlődő szervezetet azonban ártó hatások is. Sokszor nem lehet pontosan megmondani, hogy 
mi áll az eltérő fejlődésmenet hátterében. Nincs egy konkrét ok, hanem több tényező együttes hatására 
vezethető vissza. A fejlesztés hatékonysága természetesen függ a meglévő problémák mértékétől, de 
mindenképpen korai életkorban érdemes elkezdeni. Amikor egy kisgyermeknél eltérő fejlődésmenetet 
tapasztalunk, megfelelő ingerekkel, helyzetekkel, feladatokkal, akár az otthoni környezet máshogyan 
történő kialakításával is lehetőségünk van jó irányba terelgetni a fejlődést. 

Mindezek fényében nem mindegy tehát, hogy a gyermek fejlődési problémáit időben felismerik-e. A 
szülő a gyermek legjobb ismerője. Ha gyanú merül fel benne, hogy nem megfelelően fejlődik a gyer-
meke, érdemes minél előbb szakemberhez fordulni, megfelelő vizsgálattal azonosítani a problémát, 
vagy éppen megnyugtató választ kapni. 

Az is számít, hogy a probléma felismerése, azonosítása után bekerül-e a gyermek minél hamarabb a 
korai ellátórendszerbe. Nemcsak a tapasztalat, hanem kutatási adatok is igazolják, hogy minél korábbi 
életkorban kapja meg a gyermek a számára szükséges szolgáltatást, annál nagyobb lesz az esélye az 
állapotjavulásra, annál nagyobb eséllyel küzdheti le hátrányait, válhat tünetmentessé vagy élhet minő-
ségileg jobb életet. 

(Dr. Kereki Judit gyógypedagógus, egyetemi docens, Hatvani Dorottya, gyógytornász, TSMT terapeu-
ta, Szabóné Harangozó Andrea szakpszichológus, gyógypedagógus- logopédus cikkei alapján.)  

 

Összeállította: Rujavecné Jókuthy Zita 

http://www.koloknet.hu/?1578-a-kora-gyermekkori-intervencio-rendszereben-
http://www.koloknet.hu/?1578-a-kora-gyermekkori-intervencio-rendszereben-
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Események, pillanatképek a nyugdíjas klub márciusi és áprilisi életéből 

2025. március 3-i klubestünkön köszöntöttük azokat a tagjainkat, akik az első negyedévben ünnepelték a névnap-

jukat, valamint azt a hét társunkat, akik kerek születésnapjukat töltötték be. Pula Jánosné Lujzi néni, Szilvási Gé-

záné Margit, Varga Sándor 85 év, Baumann Józsefné Marika, Somodi Lászlóné Cilike 80 év, Honfi Mihályné 

Kati 75, Rehák Angéla 65 év. Ezúton is kívánunk mindannyiuknak további jó egészséget és kellemes időtöltést a 

klub programjain. 

Március 10-én  férfitársaink vidám, jó hangulatú műsorral és virággal köszöntötték a női klubtagokat. 

Március 15-én a nyugdíjas klub is lerótta kegyeletét a hősök emléke előtt. Ezúton is köszönjük az iskolások szín-

vonalas műsorát. 

Március 19-én Budapestre, a Szépművészeti Múzeumba látogattunk el, ahol Munkácsy Mihály alkotásaiban gyö-

nyörködhettünk. Köszönjük Handl Istvánné Klárinak a szervezést. 

Klubelnökünk Handl Istvánné ez év márciusában lemondott a klub elnöki tisztéről, amit sajnálattal vettünk tudo-

másul. Az április 7-i klubesten mondtunk köszönetet 10 éves vezetői munkájáért. Ez alatt az idő alatt fáradhatat-

lanul tevékenykedett a klubestek, kirándulások, színházlátogatások, előadások megszervezéséért.  

Április 9-én a nyugdíjas klubok és idősek „Életet az éveknek” vármegyei szövetségének szervezésében a költé-

szet napjára emlékeztünk. Szavaltak a Hunyadi János Általános Iskola diákjai és a nyugdíjas klubok tagjai. Klu-

bunkból Nemesné Zsuzsa és Kristóf Jánosné Zsuzsa előadását hallhattuk. 

Az elnöki posztot a továbbiakban Haász Gáborné Éva, volt helyettes veszi át. A vezetőség tagjai  Depnerné 

Nekernusz Borbála pénztáros, Eck Ferencné h. és kultúrfelelős. 

Húsvét hétfőn a tóparton gyűltünk össze, ahol egy jó hangulatú délutánt töltöttünk el. 

              Eck Ferencné 
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ÖNKORMÁNYZATI HÍRADÓ 

2025 áprilisában egy munkaterv szerinti és egy 
rendkívüli képviselő testületi ülés megtartására is 
sor került. Április 7-én ült össze először a grémi-
um, és elsőként az előzetes egyeztetések, vélemé-
nyek és javaslatok alapján összeállított, a 2024-
2029-es évekre vonatkozó önkormányzati gazdasá-
gi programot tárgyalta. Az előterjesztett anyag, 
amelyet a képviselők egyhangúlag támogattak egy-
szerre igyekszik a hosszútávú fenntartható és biz-
tonságos gazdálkodás és a folyamatos fejlesztések, 
fejlődés kihívásainak is megfelelni. A két ülés kö-
zött történt eseményekről szóló beszámoló után a 
helyi rendezési tervben szükséges változtatásokról 
esett szó. A következő napirend keretében döntés 
született arról, hogy az önkormányzat 2025-ben is 
indul a helyi önkormányzatokért felelős miniszter 
által meghirdetett szociális tűzifa pályázaton, hogy 
a szociálisan rászorulókat, egyedül élő idős embe-
reket fenyegető veszélyhelyzetek megelőzése a 
természetbeni juttatással segítséget jelenthessen. 
Önkormányzatunk tagja a Vértes-Gerecse Vidék-
fejlesztési Közösségnek, amelynek égisze alatt le-
hetőség lesz fenntartható gazdasági fejlesztések 
megvalósítását célzó pályázat benyújtására. A kép-
viselők egyhangúlag támogatták, hogy az óvoda 
energia költséghatékonyságának növelése érdeké-
ben az intézmény napelemekkel történő felszerelé-
sére kerüljön pályázat benyújtásra. Elfogadásra  
került a 2025. évi közbeszerzési terv, majd szó 
esett a helyi elismerések, kitüntetések 1996 óta vál-
tozatlan rendszerének átalakításáról - az elhangzott 
javaslatok alapján elkészített új rendelet tervezetet 
májusi ülésén fogja tárgyalni a képviselő-testület. 
Sor került a 2024. évi közművelődési feladatellátá-
si tájékoztatóra, amelyet Jakobi Marianna, a műve-
lődési ház üzemeltetője tett meg, majd a polgár-
mester informálta a képviselőket a Versenyképes 
Járások Programban ez évben tervezett fejlesztés-
ről, amely az Oroszlány tulajdonában lévő Kápta-
lanfüreden lévő gyermektábor felújítását eredmé-
nyezheti. A megújult táborban a tervek szerint 
kecskédi gyerekek is üdülhetnek majd, így telepü-
lésünk irányába is van kézzelfogható előnye a járá-
si szintű fejlesztésnek. Kecskéd önkormányzata a 
rendszerváltás óta tagja a három nagy önkormány-
zati szövetség egyikének, a TÖOSZ-nak. A képvi-
selők egyhangú véleménye szerint a szövetségben 
való tagság által nyújtott szolgáltatás és a helyi sa-
játosságok a befizetendő tagdíj mértékével nincse-
nek összhangban, ezért az abból való kilépésről 
született döntés. A térfigyelő kamerarendszer fej-
lesztéséről és a Majki-közi telkek vízellátásáról 
szóló tájékoztatókat a Malomárok rendbetételéről 
való beszámoló követte. A következő napirend ke-
retében - amely már a 14. volt ezen az ülésen - al-

polgármester úr foglalta össze a temető mögötti út 
zúzottkővel való állagjavításának történéseit, majd 
a fogorvosi ellátás működéséről folytattak eszme-
cserét a képviselők. A nyílt ülés utolsó két napi-
rendjében közlekedést segítő tükrök kihelyezésé-
nek szükségességéről és a 2025. évi szüret és lo-
vasnap rendezvényről esett szó. Utóbbi esetében az 
a döntés született, hogy a 2025. évi szüreti felvonu-
lás megrendezésre kerül szeptember 20-án. Sajnos 
a szeptember hónap nemcsak az önkormányzat, 
hanem a civil szervezetek életében is rendkívül 
telített, ezért tudomásul vételre került, hogy a kitű-
zött dátum a Kecskédi Lovas Baráti kör egyéb el-
foglaltságai miatt nem alkalmas Lovasnap egyidejű 
megrendezésére is, így az ebben az évben nem ke-
rül megszervezésre. A nyílt ülés utolsó, „Egyebek” 
napirendi pontjában több témát érintően születtek 
állásfoglalások és határozatok: a testvértelepülési 
látogatás keretében átadott ajándékcsomagok tar-
talmi összetevőiről, a homokbányai fekvőtelkek és 
telkek kialakításáról és a Tó utcai csapadékvíz el-
vezetés kérdéseiről. A nyílt ülést követő zárt ülésen 
két további napirend megtárgyalására került sor 
amelyek az önkormányzat által értékesíteni kívánt 
telkek értékbecsléséről, ármeghatározásáról szól-
tak.  

Április 15-ére rendkívüli testületi ülés összehívásá-
ra került, amelynek indoka az Oroszlánnyal közös 
közigazgatási határon lévő, a Bokodi tóhoz vezető 
úttal kapcsolatos ingatlancsere volt. Az évtizedek-
kel ezelőtt épült út állapota jelentősen leromlott, az 
utóbbi időben megnövekedett forgalom miatt is 
állapota balesetveszélyes. Karbantartása jelentős 
éves kiadásokat róna önkormányzatunkra, ugyan-
akkor a település lakosaira vetíthető közvetlen po-
zitív hozadéka fenntartásának gyakorlatilag nin-
csen. Az előzetes önkormányzatok közötti egyezte-
téseken körvonalazódott, hogy Oroszlány városa 
ingyenes területátadás keretében átvenné ezt az 
utat. A tárgyalásokat követően Oroszlány Város 
Önkormányzata elfogadta Kecskéd azon javaslatát, 
hogy az útért cserébe két ingatlant, amely a tulaj-

donában van átad Kecskéd Község Önkormányzata 
részére, amelyek elhelyezkedésük okán a kecskédi 
lakosok által lakott Szőlőhegy felsősor megközelít-
hetőségét biztosítják. Figyelembe véve a realitáso-
kat és a hosszútávú prioritásokat a képviselők tá-
mogatták az ingyenes vagyonátadást-
vagyonátvételt, melynek valamennyi költségét 
Oroszlány Város Önkormányzata vállalta magára. 
Az ülés zárásaként a képviselők a tervezett faiskola 
kialakításának részleteit egyeztették a jelenlévő 
erdészeti szakemberrel, Juhász Tamással, aki szá-
mos, megfontolásra érdemes javaslattal segítette a 
végleges álláspont kialakulását.  
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Újabb értékes felajánlások érkeztek a falumúzeumba – bővül az udvar is 

Örömmel számolunk be róla, hogy újabb értékes tárgyakkal bő-

vült falumúzeumunk gyűjteménye. Orlovits János és családja 

nagylelkű felajánlásának köszönhetően egy szecskavágóval, va-

lamint több egyéb mezőgazdasági eszközzel gazdagodtunk, ame-

lyeket még felmenőik használtak saját gazdaságaikban. Ezúton 

is hálásan köszönjük az adományt, mellyel ismét egy szelet hely-

történetet őrizhetünk meg az utókor számára. 

A mostani felajánlások, valamint az a régi prés, amelyet Kecs-

kéd Község Önkormányzata vásárolt meg a ’90-es években, in-

dokolttá teszik egy fedett szín megépítését 

a falumúzeum udvarán. Ez az új építmény nemcsak védelmet 

nyújt majd az időjárás viszontagságai ellen, hanem méltó kör-

nyezetet biztosít a kiállított tárgyak számára. 

Reményeink szerint a szín már a nyár folyamán elkészül, így a helyi értékek tovább bővülhetnek, és a 

látogatók számára még gazdagabb élményt nyújtanak. Célunk, hogy minél több olyan tárgyat mutat-

hassunk be, amelyek a falu múltját, mezőgazdasági hagyományait és az itt élő emberek mindennapjait 

idézik meg. 

Falumúzeumunk nemcsak kiállítótér, hanem közösségi emlékhely is – minden egyes adomány történe-

tet mesél, amely összeköti a múltat a jelennel. Köszönjük minden támogatónknak, hogy hozzájárulnak 
e nemes célhoz! 

Folytatódtak a munkálatok a tónál 

 

Április 26-án a Fő utca felől a Völgyzáró gát elején a két fűzfát visszavágtuk. A veszélyes, illetve a le-

tört ágakat a környező épületek, és kerítések épségének megőrzése miatt emelőkosaras kocsival tudtuk 

csak biztonsággal levágni. A munkagépet a Keszmann & Bodnár Kft.-től rendeltük.  

Pintér Dávid képviselő, önkéntes tűzoltó vezette és végezte el a munkát. Közben a Horgász Egyesület is 

társadalmi munkát hirdetett arra a napra a tó körül. Megbeszéltek alapján segítettek a fa vágásából szár-

mazó zöld hulladékot eltávolítani a helyszínről. Reményeink szerint a két fa nem jelent már veszélyt a 

vagyoni tárgyakra, és a gyalogos forgalomra! 

             Mészáros Csaba 
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Kecskédi Új Tükör - Közéleti havilap - Laptulajdonos: Kecskéd Község Önkormányzata  

Szerkesztette: Jakobi Marianna Kiadó: Kaszányiné Ruppert Tímea polgármester  

A szerkesztőség fenntartja magának a jogot, hogy az olvasói leveleket, reflexiókat rövidített formában,  

szerkesztve közölje, ezek az írások nem minden esetben tükrözik a szerkesztőség véleményét.  

A hirdetések tartalmáért a szerkesztőség felelősséget nem vállal. Anyagokat nem őrzünk meg és nem küldünk vissza. 

ORGONÁK ÉJSZAKÁJA  

2025.06.07 

2025. június 7-én megrendezésre kerül az Orgonák éjszakája, amely évről évre egyre  

nagyobb népszerűségnek örvend  hazánkban és világszerte is!  

A Petőfi Kulturális Programnak köszönhetően településünkön ingyenes  

orgonakoncertet hallhatnak a Szent Anna templomban. 

 

A koncert időpontja: 2025.06.07 16:00  

Minden érdeklődőt szeretettel várunk! 


